

this day at 7:30 p.m. The Joint Chairman, Mr. MacGuigan, presided.

*Members present:*

*Representing the Senate:* Senators Cook, Giguère, Lamontagne, Macdonald (Cape Breton), Phillips (Rigaud).—(5).

*Representing the House of Commons:* Messrs. Alexander, Allmand, Asselin, Breau, Brewin, Dinsdale, Gibson, Hogarth, Lewis, MacGuigan, McQuaid, Osler, Ouellet.—(13).

The Joint Chairmen presented the *First Report* of the Subcommittee on Agenda and Procedure, which is as follows:

The Subcommittee on Agenda and Procedure has accepted the substance (though not necessarily the language) of the "Work Program" proposed by the Joint Chairmen, and has agreed to distribute it to members of the Committee.

In particular, the Subcommittee on Agenda and Procedure recommends the following:

1. That the public hearings of the Committee begin about May 26th with the hearing of Government witnesses;
2. That the purpose of calling Government witnesses be to hear explanation of the detail of the propositions in the Constitutional Papers presented by the Federal Government to the Federal-Provincial Conferences;
3. That the Government therefore be requested to make available to the Committee as witnesses the internal experts who researched and drafted the documents;
4. That, when the testimony of Government witnesses is completed, the Committee sit regularly in June to hear acknowledged scholars and experts on the Constitution;
5. That the Committee not sit in the months of July and August;
6. That the Committee begin its public hearings in Manitoba about September 9th, and spend the next week or ten

soir à 7h. 30. Le coprésident, M. MacGuigan, occupe le fauteuil.

*Présents:*

*Représentant le Sénat:* les sénateurs Cook, Giguère, Lamontagne, Macdonald (Cap-Breton), Phillips (Rigaud)—(5).

*Représentant la Chambre des communes:* MM. Alexander, Allmand, Asselin, Breau, Brewin, Dinsdale, Gibson, Hogarth, Lewis, MacGuigan, McQuaid, Osler, Ouellet—(13).

Le coprésident présente le *Premier Rapport* du sous-comité du programme et de la procédure qui se lit comme suit:

Le sous-comité du programme et de la procédure recommande, en particulier, ce qui suit:

1. Que les séances publiques du Comité commencent vers le 26 mai avec la comparution des témoins du gouvernement;
2. Que les témoins du gouvernement soient appelés à comparaître dans le but d'entendre l'explication du détail des propositions contenue dans les documents constitutionnels présentés par le gouvernement fédéral aux conférences fédérales-provinciales;
3. Qu'on demande au gouvernement, en conséquence, de mettre à la disposition du Comité, en qualité de témoins, les experts internes qui ont fait de la recherche et qui ont rédigé les documents;
4. Qu'une fois l'audition des témoins du gouvernement terminée, le Comité siège régulièrement en juin pour entendre les savants reconnus et les experts sur la Constitution.
5. Que le Comité ne siège pas pendant les mois de juillet et août;
6. Que le Comité commence ses séances publiques au Manitoba vers le 9 septembre, et passe la semaine ou les dix